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Medlemmerne af Studienævnet  

for Psykologi 

 
Referat af 9. møde i Studienævnet for Psykologi 

 
Tid: 29. november 2021, kl. 10.00 – 12.00 

Sted: Bygning 1350, lokalet på 6. etage 

 

Dagsorden 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

 

2. Orientering fra formanden 

o Opfølgning på praktikseminar 

o Opfølgning på instruktorundervisning 

o Møde med aftagerpanelet 

 

3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensations- og meritud-

valget 

o Drøftelse af merit/forhåndsgodkendelse af Pædagogisk psykologi 

 
4. Godkendelse af pensum F2022 

Bilag 4: Pensum, F2022  

 

5. Godkendelse af fagudbuddet E22 

Bilag 5a: Fagudbud, Bachelor og tilvalg, 5b: Fagudbud, Kandidat og tilvalg 

 

6. Opfølgning på handleplan 2021 fra årlig status 
Bilag 6: Handleplan, psykologi, 2021 
 

7. Opfølgning på kandidatundersøgelse 
 

8. Drøftelse af læringsmål 
Bilag 8: Eksempler, læringsmål 

 
9. Fremtidige dagsordens punkter 

 
10. Eventuelt  

 
 

Til stede: 

Lektor Mimi Yung Mehlsen (formand) 

Adjunkt Ali Amidi  

Lektor Annette Elisabeth Bohn 

Postdoc Sigrid Juhl Lunde (suppleant)  
Studerende Lisa Kruse (næstformand) 
Studerende Georgij Engkjær-Trautwein  

Studerende Khava Temirlanovna Baskhanova  
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Studerende Signe Kirk Hovaldt (suppleant) 
 

Desuden deltog: 

Carsten Dalsager, sekretariatsleder (observatør)  

Dennis Haarup Karlsen, Vejledning og studieinformation (observatør) 
Tine Fuglsang, Studienævnsbetjening og rådgivning (referent)  

 

Fraværende med afbud:  

Lektor Jesper Aagaard  

Studerende Kirstine Müller-Eriksen  

 
Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

Punkt 2. Orientering fra formanden 

o Opfølgning på praktikseminar 

Et udkast til et praktikseminar har været udsendt til faggrupperne til kommente-

ring. Generelt var der ikke den store tilslutning til dette. En anden mulighed 

kunne være et koncentreret forløb, der kan vælges sammen med praktikken og 

dermed følger den nuværende struktur. En VIP-repræsentant fremhævede, at han 

inden for de eksisterende rammer, har afholdt et forløb med teoretisk undervis-

ning først, derefter et praksiselement, og efterfølgende supervision og feedback.  

Formanden ville lave en beskrivelse af et koncentreret forløb til næste møde, som 

i første omgang vil kunne afprøves i stedet for et praktikseminar. Det gøres klart, 

at undervisningen er arrangeret på en anden måde, og der tages højde for vinter-

start og udveksling.  

 

Første semester på kandidatuddannelsen blev endvidere fremhævet som et andet 

udfordrende element ved kandidatstudieordningen. Dette semester er travlt for 

de studerende med Klinisk psykologi, Forskningsmetode 4 samt mødepligt i Test- 

og undersøgelsesmetode og Interventionsmetode. Forskningsmetode 4 bliver ud-

fordrende i denne sammenhæng, da der ligger meget arbejde i udformning af en 

protokol ift., at der kun er tale om et 5 ECTS fag. Det blev drøftet, om det ville 

give bedre mening med et lille forskningsprojekt i stedet. Der blev peget på, at 

dette ville give en stor arbejdsbelastning sammen med de andre fag, hvor der er 

mødepligt. Forskningsmetode 4 er tidligere foreslåede lagt sammen med det pro-

jektorienterede forløb, men med samme problematik til følge. Der blev endvidere 

peget på, at en af grundene til det tidligere forslag om en 10 ECTS kandidatstu-

dieordning var, at det er lettere at flytte rundt på 10 ECTS fag end 15 ECTS. Der 

var enighed om, at der er tale om et uløst problem, som der på sigt skal findes en 

løsning på.  

 

o Opfølgning på instruktorundervisning 

Formanden skal afholde evalueringsmøde med instruktorerne og opfordrede en 

studenterrepræsentant til også at deltage. Formanden sender ugeseddelkonceptet 

ud til faggrupperne. Kognitionspsykologi afprøver enkelte spørgsmål i F22.  
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o Møde med aftagerpanelet 

Der er afholdt møde med aftagerpanelet den 17. november. Institutlederen gav en 

overordnet status på uddannelsen. På baggrund af studienævnets drøftelser blev 

kandidatuddannelsen herefter drøftet ift. specialiseringer, kompetenceprofil og 

praksisorienterede fag. Mundtlighed blev fremhævet som en vigtig kompetence 

også i forbindelse med oplæg, præsentationer og mødeafholdelse. Teori versus 

praksis blev drøftet, og i forlængelse heraf muligheden for at integrere flere prak-

siselementer i uddannelsen. I den forbindelse blev det foreslået, at aftagerne mel-

der projektemner ind til hjemmesiden, så der oprettes en liste med emner, der 

ønskes undersøgelser af, og som der er mulighed for at lave specialer om. Der 

blev endvidere spurgt til, om det er nødvendigt, at de studerende har så meget ar-

bejde ved siden af studiet, som det ofte er tilfældet. Der var bred enighed blandt 

aftagerne om, at det er bedre at fokusere på studiet og måske oparbejde lidt sam-

taleerfaring ved siden af. Aftagerne bemærkede desuden, at de ikke kigger så me-

get på karakterer, det vigtigste er kandidaternes motivation og koblingen til prak-

sis.  

 

Punkt 3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensati-

ons- og meritudvalget 

Der var ingen afgørelser til punktet. Sigrid Juhl Lunde har taget over i stedet for 

Jesper Aagaard i dispensationsudvalget, mens han er på barsel. Merit for Pæda-

gogisk psykologi på 5. semester blev drøftet. Generelt forhåndsgodkendes dette 

fag ikke, da det er svært at finde et fag i udlandet, der ækvivalerer dette. Dermed 

udskydes det som oftest eller tages som fjernstudie. Det vurderes fra gang til 

gang, om et fag er relevant eller ej. 

 

Punkt 4. Godkendelse af pensum F2022 

Til punktet var pensum for foråret 2022 vedlagt. Det var endnu ikke ajourført 

med normalsider, hvilket vil blive påført, inden pensumlisterne offentliggøres.  

 

Studienævnet godkendte pensum for foråret 2022. 

 

 

Punkt 5. Godkendelse af fagudbuddet E22 

Til punktet var fremsendt fagudbuddet for efteråret 2022 på nær seminarerne for 

henholdsvis bachelor, kandidat og tilvalg. Udbuddet for seminarerne følger på 

næste møde. Kvalifikationsbeskrivelsen for Social- og personlighedspsykologi var 

tilpasset. Det samme var beskrivelsen for bacheloropgaven, så det fremadrettet er 

et krav, at der er hovedvægt på afdækning af et psykologisk fænomen. I Forsk-

ningsmetode 4 sættes sideantallet op fra 5 til 9 sider, så de studerende ikke behø-

ver at skære ned i teksten.  

 

Studienævnet godkendte fagudbuddet for efteråret 2022. 
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Punkt 6. Opfølgning på handleplan 2021 fra årlig status 

Til punktet var den udformede handleplan vedlagt. Formanden gennemgik hand-

leplanen. ’Uddannelseskvalitet og studiesystemer’ er kontaktet med henblik på, at 

opsætningen af skabelonen til læringsmålsmatricen tilrettes, så den bedre kan af-

læses på en skærm. Ift. kompetenceprofilen hos færdiguddannede psykologer vil 

formanden sammenfatte kommentarerne fra aftagerpanelet og vurdere, om der 

er noget der skal revideres på baggrund af dette. Ift. integration af mundtlige ele-

menter i undervisning og eksamen, er der udsendt oversigt over mulige eksa-

mensformer med mundtlige elementer på kandidatseminarerne til underviserne. 

Derudover skal bachelorseminarer og fordybelsesseminarer indeholde en mundt-

lig præsentation med upload af dokumentationsmateriale relateret hertil i forbin-

delse med eksamen. Ift. punktet om den fortsatte udvikling af uddannelsen og re-

vision af studieordningen i forbindelse hermed, er fokus ændret fra kandidatud-

dannelsen til bacheloruddannelsen. Der opstartes en proces for dette i foråret, 

hvor undervisere, studerende og Psykrådet inddrages fra starten. Sidste punkt på 

handleplanen vedrørende videreudvikling af studiegrupperne tager afsæt i de for-

slåede ændringer for instruktorundervisningen.  

 

Punkt 7. Opfølgning på kandidatundersøgelse 

Formanden vil gerne udsende undersøgelsen. De involverede studenterrepræsen-

tanter afklarer, om den er helt klar til udsendelse og giver efterfølgende forman-

den besked om dette.  

 

Punkt 8. Drøftelse af læringsmål 

Til punktet var fremsendt eksempler på læringsmål fra seminarerne. På baggrund 

heraf drøftede studienævnet fordele og ulemper ved henholdsvis konkrete og 

mere overordnede beskrivelser. En VIP-repræsentant pegede på, at en bred be-

skrivelse blandt andet kan lægge op til, at der kan skrives forskellige slags opga-

ver. Omvendt kan det være svært for de studerende at vide, hvad de skal forholde 

sig til. Ligesom de meget brede beskrivelser kan være problematiske i forbindelse 

med eksamen. Ordvalget i beskrivelserne blev ligeledes drøftet og i den forbin-

delse brugen af henholdsvis redegørelse, analyse og diskussion. Formanden fore-

slog, at der udformes en generisk beskrivelse for, hvad man skal kunne på et se-

minar, derefter kan den indholdsmæssige del følge.  

 

Der var enighed om, at det er en god ide med en fælles beskrivelse, som der kan 

bedømmes ud fra, og som kan bruges aktivt i undervisningen. Det blev desuden 

bemærket, at en underviser tidligere har lavet en overordnet beskrivelse, der var 

gældende for alle fag. Der kunne måske tages udgangspunkt i denne. Formanden 

laver et udkast til næste gang, som kan udsendes som inspiration til undervi-

serne. 

 

Punkt 9. Fremtidige dagsordens punkter 

o Procesideer, hvordan samarbejdes der i forbindelse med revisioner og æn-

dringer 

o Revision af bacheloruddannelsen 
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Punkt 10. Eventuelt  

Nogle studerende havde henvendt sig til Psykrådet, fordi de mente, at niveauet på 

et af deres kandidatseminarer er for lavt. De var i tvivl om, hvem de skulle hen-

vende sig til ift. dette. Det blev foreslået altid at starte med den pågældende un-

derviser i form af konstruktiv kritik, og dernæst studielederen, hvis det vurderes 

nødvendigt. Der skal endvidere tages stilling til, om der er tale om få studerende 

eller en større gruppe, der står bag. Midtvejsevalueringer blev ligeledes fremhæ-

vet som en god ide, da det giver mulighed for at tilrette den resterende undervis-

ning ud fra dette. Der blev desuden tilføjet, at det altid er en god ide, hvis under-

viserne opfordrer de studerende til at sige, hvis der er noget, som de ikke synes 

fungerer.  

 

Formanden havde desuden et spørgsmål ift., om der er gode erfaringer, der skal 

videreføres, hvis det igen bliver nødvendigt at lukke ned for den fysiske undervis-

ning. Fra studenterrepræsentanternes side blev det fremhævet, at det fungerer 

bedst med to undervisere på Zoom også ift. den tekniske del. Det er vigtigt, at der 

sendes live, ellers kan det føles, som man sidder helt alene. Modsat kan det give 

tekniske problemer, når der er mange på samtidig. Kognitionspsykologi brugte 

optagelser og opfordrede derfor de studerende til at se forelæsningerne inden 

spørgetimen. Det blev ligeledes fremhævet, at det kan være en fordel at have fore-

læsningerne i forbindelse med forberedelse til eksamen. Ift. breakout rooms skal 

det defineres helt klart og tydeligt, hvad der skal laves, og der skal ikke bruges for 

meget tid på det. Formanden planlagde at samle underviserne til erfaringsud-

veksling og refleksioner ift. at udnytte online-formatet bedst muligt til undervis-

ning.  

 

Mødet sluttede kl. 12 

 

Mimi Yung Mehlsen / Tine Fuglsang  

Formand  Referent    

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 


